
Evaluatie investeringsregeling sport- en welzijnsaccommodaties

Inleiding
Op 28 februari 2019 heeft de raad van de gemeente Medemblik ingestemd met de tijdelijke 
subsidieregeling voor investeringen in sport- en welzijnsaccommodaties. De raad stelde een 
budget van € 100.000,- beschikbaar. Tijdens de raadsbehandeling van het voorstel zegde het 
college toe dat ‘zodra het maximum van het beschikbare budget is bereikt, een evaluatie aan 
de raad zal worden voorgelegd, zodat de raad het budget eventueel kan aanpassen’.

Deze notitie is een korte evaluatie van de regeling. 

De subsidieregeling

De subsidieregeling (nadere regels subsidiëring investeringen sport- en welzijnsaccommodaties) 
treft u aan via deze link:

http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/XHTMLoutput/Historie/Medemblik/622563/CV
DR622563_1.html

De regeling heeft vijf belangrijke uitgangspunten:

 Reikwijdte: de regeling is van toepassing op bestaande of nieuw op te richten sport- en 
welzijnsaccommodaties, met een maatschappelijk belang en die bijdragen aan de 
leefbaarheid van de kernen.

 Subsidieverhouding: bijdrage aanvrager 60 % en bijdrage gemeente 40 %.
 Bouw: de subsidie wordt verstrekt voor een plan voor nieuwbouw, (ver)plaatsing of 

levensduur verlengende renovatie van een accommodatie.
 Duurzaamheid: is een onderdeel van het plan voor nieuwbouw of levensduur 

verlengende renovatie.
 Onder- en bovengrens: de subsidie heeft een ondergrens van € 7.500,- en een 

bovengrens van € 50.000,-.  

Aanvragen
In 2019 zijn er vier aanvragen binnengekomen, waarvan er drie gehonoreerd zijn. De aanvragen 
zijn getoetst aan de Algemene subsidieverordening (ASV) en de nadere regels investeringen 
sport- en welzijn accommodaties. Hieronder is te lezen waar de aanvragers de bijdrage voor 
gebruikt hebben:

Aan IJs en skeelervereniging Radboud in de kern Medemblik is een subsidie van € 50.000,- 
toegekend voor de vervanging van haar clubgebouw. De vereniging heeft het noodgebouw van 
voetbalvereniging VVW uit Wervershoof overgenomen. Dit gebouw is in de plaats gekomen van 
het oude clubgebouw van de IJs- en Skeelerverenging. De ‘nieuwe’ accommodatie is met inzet 
van veel vrijwilligers aangepast aan de eisen van de tijd. Ook zijn duurzaamheidsmaatregelen 
genomen in de vorm van zonnepanelen.

De totale kosten van het project bedroegen € 145.000,-. Hiervan heeft de vereniging zelf                       
€ 95.000,-. bijgedragen door middel van onder meer crowdfunding, fondsenwerving en eigen 
inbreng. De aanvraag voldeed hiermee (ruimschoots) aan de voorwaarde van een eigen bijdrage 
van minimaal 60 %.

Vogel- en dierenopvang De Bonte Piet (Midwoud) heeft de verblijfsruimtes voor egels verbouwd 
en uitgebreid. De Bonte Piet heeft te maken met groei van het aantal op te vangen vogels en 
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dieren. Aan De Bonte Piet is een subsidie van € 15.000,- toegekend. De totale kosten van de 
verbouwing-uitbreiding bedroegen € 37.000,-. De Bonte Piet heeft zelf € 22.000,- betaald. Ook 
de Bonte Piet voldeed aan de voorwaarde van 60 % eigen financiering. 

De jeu de boules banen van Stichting Omnium Westrand zijn uitgebreid en daarnaast is het 
clubgebouw vergroot. Op deze manier kunnen zij voldoen aan de steeds grotere toestroom van 
leden. Zij hebben hiervoor vanuit de gemeente € 27.000,- subsidie ontvangen. De totale kosten 
van de uitbreiding bedroegen € 65.000,-, de eigen bijdrage van de stichting bedroeg € 38.000,-.

Besteding budget
Met de bovengenoemde subsidietoekenningen was in 2019 € 92.000,- gemoeid. Het resterende 
budget bedroeg € 8.000,-.

Overzicht budget 2019
Begroting 2019 Uitgaven 2019 Restant

€ 100.000 € 92.000 € 8.000

Overige aanvragen

De oudheidkundige stichting Twisca uit Twisk heeft een aanvraag ingediend voor het aankopen 
/ verbouwen van het pand Dorpsweg 87 in Twisk. Twisca vraagt een subsidie van € 50.000,-. 
Deze subsidie willen zij gebruiken om het pand te kunnen gebruiken als tentoonstellingsruimte. 
Op het moment van de aanvraag was onvoldoende budget aanwezig om een besluit te kunnen 
nemen over het honoreren van de aanvraag.

Verder zijn geen aanvragen ingediend. 

Aandachtspunten
We zijn benaderd door tennisvereniging Atlas in Andijk. Deze vereniging wilde gebruik maken 
van de regeling. Op basis van de huidige regels zijn tennisverenigingen (net als voetbal en 
handbal) uitgesloten. In februari 2019 is bepaald dat de regeling niet geldt voor accommodaties 
waar ander beleid voor is geformuleerd. Met de voetbal-, handbal- en tennisverenigingen zijn 
afspraken gemaakt voor welke onderhouds- en vervangingszaken de gemeente verantwoordelijk 
is. En wat voor rekening komt van de verenigingen. Het komt er kort gezegd op neer dat de 
voetbal-, handbal- en tennisverenigingen verantwoordelijk zijn voor het onderhoud en de 
vervanging van kleedkamers en kantines. De gemeente is bij de voetbal- en 
handbalverenigingen verantwoordelijk voor het vervangen van de velden. De 
tennisverenigingen zijn daar zelf verantwoordelijk voor. De voetbal-, handbal- en 
tennisverenigingen konden geen beroep doen op de subsidieregeling vanwege de bestaande 
afspraken. 

Tennisvereniging Atlas wijst nu op de ongelijkheid tussen de voetbal- en handbalverenigingen 
enerzijds en de tennisverenigingen anderzijds. De gemeente bekostigt bij de voetbal- en 
handbalverenigingen de renovatie van de velden. Voor de tennis ligt dit echter anders; er is 
voor deze verenigingen vastgelegd dat zij zelf verantwoordelijk zijn voor renovaties. 
Tennisvereniging Atlas pleit ervoor om de tennisverenigingen ook recht te geven op een 
investeringssubsidie bij renovatie. 



 

Conclusies

Voor de aanvragen die in 2019 zijn toegekend kan gesteld worden dat de subsidieregeling 
voorziet in een behoefte. Met de regeling is effectief subsidie ingezet voor een aantal 
investeringen in sport- en welzijnsaccommodaties. Het afgelopen jaar hebben meerdere 
stichtingen en verenigingen beroep gedaan op de regeling. Het ging hierbij om een diversiteit 
aan aanvragen uit de sport-, cultuur- en dierenwelzijnshoek. 

De ingediende aanvragen hadden betrekking op zowel nieuwbouw, verplaatsing als renovatie 
van verschillende accommodaties. Ook het uitgangspunt duurzaamheid kwam in alle aanvragen 
naar voren. Uit de aanvragen blijkt daarnaast dat de partijen kunnen voldoen aan het criterium 
van de cofinanciering. De eigen bijdrage van 60 % van de investering was geen probleem. Er 
was sprake van breed maatschappelijk draagvlak voor de initiatieven. 

Kantekening

Bij de regeling moeten ook kanttekeningen geplaatst worden. De regeling heeft betrekking op 
plannen voor nieuwbouw, levensduur verlengende renovatie of (ver)plaatsing van een 
accommodatie. Bij de vaststelling van de regeling in februari 2019 is een streep getrokken bij 
het beleid dat recent daarvoor was vastgesteld voor de voetbal-, handbal- en 
tennisverenigingen. Zoals aangegeven vielen deze categorieën verenigingen buiten de regeling. 

In februari 2019 nam de raad een motie aan over de bekostiging van de verplaatsing van de 
tennisvelden naar de Westrand in Wervershoof volgens de 40-60-verdeling. Hier was sprake van 
een zaak die al liep voordat de tijdelijke investeringsregeling werd vastgesteld.

Zoals vooraf bij de vaststelling van de regeling is aangegeven, de tijdelijke investeringsregeling 
is niet voor elke casus een oplossing. Dat blijkt ook uit het signaal van tennisvereniging Atlas 
uit Andijk. 

Besluit begroting 2020

De € 100.000,- die in 2019 beschikbaar was voor de regeling, is onttrokken aan de reserve 
Leefbare Kernen. Dit was een eenmalig dekking van het budget. Het college gaf in het 
raadsvoorstel van februari 2019 aan dat de budgetvraag 2020 voor de subsidieregeling 
betrokken werd bij de begroting 2020. Het college heeft in de voorbereidingen voor de 
begroting 2020 de keuze gemaakt om geen budget voor de regeling op te nemen. Dit had een 
financiële reden. Het college koos voor andere prioriteiten in de begroting 2020. De raad heeft 
de begroting 2020 vastgesteld.  


